
 
 

 
Referat 

 
 

Skolebestyrelsesmøde onsdag den 
den 9. oktober kl. 18.30- 21.00, 2019 

 
 
 

 
STED: Flauenskjold Skole  

         Husk at lave aftale med eleverne, der skal med. 
 
 

 
 
 
DELTAGERE 
 
              
Forældrevalgte:   Medarbejdere:   
Mikael Christensen                HJ  Christoffer Mariegaard LBO FL  
Malene Frølund               HJ  Rasmus Kyvsgaard-Elsberg FL  
Heidi Selmer Pedersen HJ  Susanne Jensen KL Afbud 
Louise Sofie Tønnesen    FL Frav. Mette Kirkegaard-Kjær HJ  
Birgitte Lorentzen          FL  Ledere:   
Rikke Marie Boe FL Frav. Rie Dam Vineke FL  
Lisa Thorlund KL  Helle Faber KL  
Flemming Wittenberg KL afbud Michael Ring HJ  
Maj Britt Overgaard KL     
Elever:      
Christian 
Nicoline 

FL Afbud 
Chri-
stian 

Pia Bering   

Thor Rasmussen 
Eva  

HJ Afbud 
Eva 

Hans Jørgen Bæk   

Ida Viktoria Mortensen 
Sjanne Fisher Hovaldt 

KL     

 
 
 
   
DAGSORDEN 
 
 

1. Referat fra sidste møde. 
Er der spørgsmål/kommentarer til 

     det udsendte referat 
 
 

 
1. Referat fra sidste møde 
Der var et spørgsmål til SFO’ernes lukke-
tid i uge 28-30. Hvordan ser det ud med 
SFO’en i K-klassen? 
Dette undersøges og meldes ud. 
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2. Tema.  

           De to høringssvar? 
 
Udtalelse til ændring af styrel-
sesvedtægt for folkeskoleom-
rådet. 
(Bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Udtalelse til ændring af styrel-
sesvedtægt for dagtilbudsom-
rådet 
(Bilag) 

 

 
2. Tema.  
De to høringssvar? 
 
Udtalelse til ændring af styrelsesved-
tægt for folkeskoleområdet. 
Der er en fejl i antallet af elever i skolebe-
styrelsen. Det skal rettes til således at der 
er 3 elever i skolebestyrelsen  - 1 elev fra 
hver skole. 
 
Der var enighed i skolebestyrelsen om, at 
det vil give en mere ligelig fordeling i sko-
lebestyrelsen, hvis der er 3 forældrevalgte 
fra hver skole. Denne ændring skal gælde 
såvel Distrikt Nord og Distrikt Hjallerup. 
 
Derudover er der ingen forslag til ændrin-
ger. 
 
Udtalelse til ændring af styrelsesved-
tægt for dagtilbudsområdet 
Skolebestyrelsen tilsluttede sig forslaget til 
høringssvar uden forslag til ændringer. 
 

 
3. Elever.  

Hvad der rør sig på skolerne. 
Oprettelse af et distriktselevråd. 
(forslag til forretningsorden) 
 

 
3. Elever.  
Hjallerup Skole 
Der har været en god drøftelse af de prin-
cipper vedr. elever, som skal drøftes på 
skolebestyrelsesmødet i aften. 
 
Klokkerholm Skole 
Der kommer snart valgholdsdag, hvor de 
forskellige valghold besøger forskellige 
institutioner/ungdomsuddannelser/museer. 
Der afholdes motionsaften, hvor der sker 
en masse aktiviteter på tværs af årgange. 
Torsdag aften i uge 41 er der motionsaf-
ten for de ældste elever. 
 
Flauenskjold Skole 
De vil til at indføre kahoot ifm. Morgen-
sangen. Det bliver elevrådet, som skal stå 
for at lave kahooterne. 
Kahooterne skal indføres for de store ele-
ver, idet det kan være svært at deltage i 
morgensangen. 
Der skal igangsættes salg af kage, som 
kan være med til at indsamle lidt penge til 
arrangementer. 
 
Oprettelse af et distriktselevråd. 
Hans Jørgen fremlagde forslag til forretnings-
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orden for distriktselevrådet. 
Bestyrelsen tilsluttede sig forslaget til forret-
ningsorden, men det er vigtigt at elevrådskon-
taktlærerne på skolerne også når at blive hørt 
inden forretningsordenen godkendes endeligt. 
 
Punktet kommer på igen på et senere møde. 

      
4. Sager 
 
 
           Hjemmeside for distriktet /aula. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Princip. 
           Lavet et nyt princip om klasse- 
           dannelse. (forslag som bilag) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
           Godkendelse af princip vedr.  
           inddragelse af elevrådet. (bilag) 
 
 
 
 
 
 

  
4. Sager 
 
 
Hjemmeside for distriktet /aula. 
Hans Jørgen gennemgik opbygningen af 
de nye hjemmesider, som oprettes ifm. 
Overgangen til Aula. Det er ikke alle sko-
lerne der er lige lagt med at få opbygget 
de nye hjemmesider. 
 
Adresserne til nye hjemmesider er: 
 
Hjallerupskole.aula.dk 
 
Klokkerholmskole.aula.dk 
 
Flauenskjoldskole.aula.dk 
 
Distrikt-hjallerup.aula.dk 
 
Princip. 
Der var en god drøftelse af betydningen 
ift. hvorvidt eleverne skal høres eller ikke 
høres ifm. klassedannelse. 
Der var enighed om, at det er vigtigt, at 
eleverne bliver hørt – men måske ikke 
igennem et ønskeskema. 
 
Skolebestyrelsen besluttede, at princippet 
skal ændres således, at klasselæreren har 
en samtale med alle elever om deres øn-
sker og andre forhold ift. klassedannelsen. 
Når der har været afholdt samtaler med 
klasselæreren laver lærerne de nye klas-
ser. 
 
Princippet justeres til. 
 
 
Godkendelse af princip vedr. inddra-
gelse af elevrådet. 
BÆK gennemgik princippet med de æn-
dringer, som blev besluttet på sidste mø-
de. 
 
Skolebestyrelsen godkendte princippet. 
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           Skal vi have lavet et fælles 
           princip for forældreråd? 
           Evt. nedsættelse af udvalg. 
           Princip fra ”Hjallerup Skole” ved- 
           hæftet. 
 
 
 
 
 
           Møde med forældrerepræ- 
           sentanterne i november? 
           Et emne kan være ”Hvad er et 
           godt forældremøde”. Inspiration 
           fra Mariager Skole. (bilag) 
          
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5. Meddelelser 
            
           En god historie 
 
 
 
 
 
            
           Arbejdet med kvalitetsrappor- 
           ten 
 
 
 
 
 
 
 
           Personalesituationen    
           
 
                    
 
 
 

 
 
Skal vi have lavet et fælles princip for 
forældreråd? 
Skolebestyrelsen besluttede at princippet 
fra Hjallerup Skole skal med til mødet med 
forældrene i november, så vi kan høre 
forældrenes mening om princippet. 
 
Princippet sendes ud sammen med indby-
delsen. 
 
Møde med forældrerepræsentanterne i 
november? 
Der er forslag om at følgende emner tages op 
med forældrene: 

1) Klasseforældreråd 
2) Det gode forældremøde 
3) Skolebestyrelsesvalg 

 
Følgende deltager i planlægning af mødet: 
Rie, Rasmus, Heidi, Hans Jørgen, Mette K., 
Mikael, Flemming, Michael Ring og Malene. 
 
Planlægningsmødet skal ligge i uge 43 
 
Det er vigtigt at få adviseret forældrene om 
mødet d. 14/11-2019 kl. 18.30-20.30 på Hjal-
lerup Skole. 
 
 
5. Meddelelser 
            
En god historie 
Distrikt Hjallerup ligger rigtig godt, når man 
ser på eksamensgennemsnittet på lands-
plan – vi er nr. 201 ud af ca. 1500 skoler. 
Vi ligger højest i Brønderslev Kommune. 
 
Arbejdet med kvalitetsrapporten 
Hans Jørgen gennemgik processen ift. 
arbejdet med kvalitetsrapporten. 
 
Processen kommer til at se anderledes ud 
end tidligere, idet der ønskes en større 
inddragelse af personale, elever og skole-
bestyrelse. 
 
Personalesituationen    
Hjallerup 
Vi har et par langtidssygemeldte medar-
bejdere, der er i gang med tilbagevenden. 
 
Flauenskjold 
Der er ikke nogen nyheder. 
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           Nyt fra LBO/SFO/skolerne 
           Ansættelser. 
 
           Formanden. 
            
 
  

Klokkerholm 
Der er ikke nogen nyheder. 
 
SFO’en i Hjallerup 
Der er blevet ansat 2 nye pædagoger, 
som vi glæder os rigtig meget til starter i 
SFO/Skole. 
Den ene er allerede startet, mens den an-
den starter 1/12. 
 
Flauenskjold Børnehave 
Der skal laves en nyansættelse, men det 
udskydes til januar, når der kommer en ny 
leder. Årsagen skal ses på baggrund af de 
strukturændringer der er ift. LBO’erne. 
 
                    
Nyt fra LBO/SFO/skolerne 
 
 
Formanden. 
Intet nyt 
 
 

7.   Eventuelt. 
           

7. Eventuelt. 
De 4 ting vi gerne fremhæve fra mødet i 
dag 

- Mødet med klasseforældrerådene i 
november bliver rigtig spændende 

- Vi har en rigtig god drøftelse af 
princippet for klassedannelse 

- Distrikt Hjallerup klarer sig rigtig 
godt på karaktererne - bedst i 
Brønderslev Kommune 

- De nye hjemmesider 
        
       Næste skolebestyrelsesmøde  
       Torsdag den 14. november i  
       Hjallerup. 

 

 
 

 
Udgivelsesdato: 10/10-2019 Referent: MR 
 


